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Drahí Dobronivčania,
po prevažne upršanom máji k nám zavítal 

jún, ktorý nám okrem tropických teplôt so se-
bou prináša aj ďalšie vydanie Dobronivských 
novín, v ktorom nájdete informácie, ktoré sa 
udiali v našej obci v období ostatého mesia-
ca, ako aj tie čo sa len budú diať v najbližších 
dňoch. Najskôr niektoré tie čo sa udiali - resp. 
stále prebiehajú.

 Bytovky na ulici Kpt. Nálepku: investícia 
sa pomaly, ale isto blíži k svojmu finále, kto-
rým je samotné odovzdanie bytov budúcim 
nájomníkom, avšak ešte je dovtedy potrebné 
vybudovať  čistiareň odpadových vôd (ČOV), 
ktorá má nahradiť súčasný systém žúmp. Pod-
ľa informácií od zhotoviteľa je ČOV vyrobená 
a jej montáž by mala začať najbližších dňoch 
s tým, že samotná realizácia by mala trvať cca 
2 týždne. V zmysle projektovej dokumentácie 
sme už sami začali s prípravnými prácami, 
(výkopové zemné práce a príprava priesto-
ru na mieste pôvodných žúmp) už v tomto 
období, aby sme urýchlili proces realizácie. 
Podarilo sa nám vybaviť u správcu toku, aby 
vyústenie z ČOV bolo napokon do Hajtmanky 
a my sme nemuseli ťahať potrubie až do Ne-
resnice V súvislosti s týmito bytovkami došlo 
aj k menšej udalosti, ktorú je potrebné pred 
odovzdaním bytov dať zo strany dodávateľa 
do poriadku, keď v jednom byte praskla re-
dukcia pri vodovodnej batérii v dôsledku čoho 
došlo k vytopeniu dvoch bytov. Na odstrá-
není následkov sa samozrejme ihneď začalo 
pracovať pracovníkmi dodávateľa, keďže na 
tieto bytové domy máme ešte záručnú lehotu. 
Rovnako dodávateľ v rámci záruky odstraňu-
je aj iné závady, ktoré sa vyskytli v niektorých 
bytoch týkajúce sa najmä podlahovej krytiny. 

PRÍHOVOR STAROSTU

ŠPORTKLUB DOBRÁ NIVA

GAVURKY RUN 
2019

REGIONÁLNE 
PEXESO

HISTORICKÉ
OKIENKO

O konečnom termíne odovzdania bytov bude-
me budúcich nájomcov informovať.

Zberný dvor: Síce si už ľudia pomaly 
zvykajú na systém zberu odpadu aj cez zber-
ný dvor, no doposiaľ tento projekt stále nie je 
dokončený kvôli nekompatibilnej dodávke 
strojno-technologického zariadenia, ktorú 
sme reklamovali u dodávateľa. Minulý mesiac 
bol pre túto investičnú akciu dosť kľúčový, na-
koľko prebehli nezávisle na sebe dva audity, z 
toho jeden vládny z Ministerstva financií. Ich 
stanovisko ešte nemáme v písomnej forme, 
ale na základe rozhovorov a mailovej komu-
nikácie s audítormi môžeme konštatovať, že 
s dávkou vysokej pravdepodobnosti došlo aj 
k porušeniu zákona, preto sme ako obec mu-
seli konať a podali sme trestné oznámenie na 
neznámeho páchateľa. Nezávisle na tomto 
vyšetrovaní bude zberný dvor otvorený a v 
prevádzke riadne podľa prevádzkovej doby, 
ktorá je každý pondelok a v prvú sobotu v me-
siaci od 9:00 do 13:00 a od 15.4. aj v piatok 
od 13:00 do 17:00. Znovu zopakujem výzvu: 
Je zakázané vynášať akýkoľvek odpad do ex-
travilánu obce! Vrátane zeleného odpadu!  
Údržba ciest, chodníkov, zelene a priestorov: 
Pokračujeme  podľa plánu v  údržbe ciest, 
chodníkov, priestorov a čistenie rigolov spolu 
s pracovnou silou Návrat-RDZO z Kráľovej, a 
POLOMA z Babinej. V rámci údržby zelene 
sme museli zakúpiť novú traktorovú kosačku, 
nakoľko kosačka, ktorú sme doteraz používali 
na ihrisku takmer 9 rokov v dôsledku opotre-
benia už vyžadovala časté a nákladné opravy 
a v posledných týždňoch sme museli kvôli jej 
nefunkčnosti využívať externé služby na ko-
senie 

Chata na Podholienci: po menšej pre-
stávke sa chystáme pokračovať v oprave cha-
ty, kde najbližšom období budeme realizovať 
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práce spojené s novou prípojkou el. 
energie a ďalších stavebných prácach v 
interiéri chaty. Chata po dokončení jej 
rekonštrukcie zostane majetkom obce a 
bude slúžiť na krátkodobý prenájom.

IBV za mlyn: nachádzame sa v pro-
cese získavania potvrdení od dotknu-
tých orgánov k územnému konaniu pod 
komunikáciu a inžinierske siete. Po jeho 
získaní bude možné pokračovať ďalej a 
majitelia pozemkov si budú môcť žiadať 
stavebné povolenia.  

O najbližších akciách našej obce sa 
dozviete v rubrike pozvánky.

Protestné akcie za vybudovanie 
obchvatu Dobrej Nivy. 

Máme za sebou tri protestné akcie 
v podobe blokády priechodu pre chod-
cov na ceste I/66 pri Jednote, ktorých 
cieľom bolo poukázať na zvyšujúcu in-
tenzitu dopravy v intraviláne obce s jej 
negatívnymi vplyvmi a prinútiť kompe-
tentných na ministerstve dopravy, aby 

schválili vybudovanie obchvatu Dobrej 
Nivy v prvej etape výstavby rýchlostnej 
cesty R3. Oslovili sme aj ďalšie obce na 
plánovanom úseku R3, ktoré sa boria 
s tým istým problémom ako my a tiež 
aktívne protestujú za svoje práva a pred-
bežne sme sa dohodli, že budeme mať aj 
spoločnú protestnú akciu v Bratislave o 
ktorej termíne Vás budeme informovať 
prostredníctvom rozhlasu a plagátov. 
Verím, že sa jej zúčastníte v čo najväč-
šom počte a vydržíme bojovať za naše 
práva aj naďalej.  Čo sa týka odpovede 
z Ministerstva dopravy a výstavby SR 
na list adresovaný priamo ministrovi, 
tak ten prišiel na druhý deň po ostatnej 
protestnej akcii. Okrem stanoviska, kto-
ré bolo prezentované ministerstvom aj v 
médiách sa tam uvádza, že ešte stále sa 
môže rozhodnúť v náš prospech, ak mi-
nisterstvo životného prostredia určí náš 
úsek ako prioritu v rámci posudzovania 
vplyvov na životné prostredie a odporučí 
ho vybudovať v prvej etape. Naše pripo-

mienky a stanovisko  k  tomuto boli spí-
sané v liste a odoslané na ministerstvo 
už v januári. 

Netreba pripomínať len náročné 
úlohy, ktoré nás čakajú, ale treba spo-
menúť aj pekné a pozitívne veci, ktorými 
žila naša obec a o ktorých sa dočítate v 
ďalších stránkach noviniek. Prvým z 
tých väčších podujatí bolo Regionálne 
Pexeso, ďalšou bol piaty ročník bežeckej 
akcie Gavurky run, ďalšou bola výborná 
reprezentácia na Žiackej olympiáde v 
Pliešovciach a tak isto posledné zápa-
sy v sezóne odohrali aj naši futbalisti. 
Všetkým zúčastneným, ako aj tým, ktorí 
sa podieľali na organizácii týchto podu-
jatia sa chcem touto cestou poďakovať 
za vzornú reprezentáciu našej obce.  
A úplne na záver prajem všetkým, aby 
prežili pekné leto, oddýchli si na dovo-
lenkách a vrátili sa s načerpanými silami 
a plný zážitkov. 

Ing. Milan Jakubík

Gavurky run 2019
Sobota, 18. mája 2019 bola 

tohtoročným termínom klasického 
bežeckého podujatia v našej obci – Ga-
vurky run 2019. Počasie sme zas raz 
objednali exkluzívne, tak nič nebráni-
lo stovkám športovcom sa popasovať 
s bežeckou traťou podľa vlastného výbe-
ru, schopností či odhodlania. Predchád-
zali tomu týždne príprav, organizačných 
stretnutí, dolaďovaní detailov a snahy 
aby sa všetci zúčastnení cítili príjemne. 
Už online registrácia spustená zhruba 
mesiac pred podujatím dávala tušiť, že 
nastúpený trend z minulých rokov sa po-
darí zopakovať a počet účastníkov znovu 
porastie. Gavurky run potvrdili že sú 
medzi bežeckou obcou veľmi populárne 
a počet účastníkov v tohtoročnej, už pia-
tej, edícii sa priblížil štyrom stovkám na 
hlavných tratiach a taktiež svoju rýchlosť 
si otestovalo takmer 200 detí v detských 
kategóriách.

Už od skorých ranných hodín vládol 
na námestí čulý ruch, pripravovalo sa 
pódium, registračné stanovištia, štar-
tovacia brána, časomerači, začalo sa 
s prípravou občerstvenia a tiež sa ob-
javovali už aj prví športovci. Spočiat-
ku najmä žiaci materskej a základnej 
školy z našej obce, ale aj z iných kútov 
Slovenska (účastníci boli naozaj od 
Prešova po Bratislavu). Ako prvé v po-
radí sa predstavili na 150 metrov dlhej 
trati malé „chrústiky“, teda predškoláci. 
Elán im nechýbal, a bola radosť sa po-
zerať na ich túžbu zvíťaziť, alebo aspoň 
celý okruh dôjsť a v cieli prevziať krás-
nu medailu a darček. Medzi dievčatami 
sa to ako prvej podarilo domácej Lucke 
Krkošovej, pred Mirkou Kružliakovou  

UDALOSTI V OBCI a Karolínkou Tabakovou. Medzi chlap-
cami bol najrýchlejší Damian Capu-
liak, druhý dobehol Peter Korpáš a na 
treťom mieste Adam Rajčok. Následne 
si väčší – 400 metrov dlhý okruh vys-
kúšali žiaci prvého stupňa ZŠ. Dievčatá 
priviedla ako prvá do cieľa Natália Gero, 
druhá skončila Sofia Kozelnická a na 
stupeň víťazov dosiahla aj Dominika 
Janeková. Na rovnakej trati bolo po-
radie chlapcov – Lukáš Uhrík, Samu-
el Furhoffer a Martin Dlhoš. Detské 
behy ukončili kategórie žiakov vo veku 
druhého stupňa ZŠ, ktorý si dobehli dva 
okruhy, teda spolu 800 metrov. Med-
zi dievčatami ukázala všetkým chrbát 
Grétka Mojžišová z AK Krupina, pred 
Zuzanou Králikovou a Xéniou Uhliaro-
vou. U chlapcov zvíťazil Samuel Barcík, 
tesne pred Šimonom Troiakom a Samu-
elom Kubovich.

Po úspešnej a pomerne rýchlej regis-
trácii a prezentácii súťažiacich na hlav-
ných tratiach sa mohlo presne o 11:00 
pristúpiť k spoločnému štartu. Takúto 
masu bežcov na štarte naše námestie 
ešte nezažilo, pretože v jednej chvíli ča-
kalo na štartový výstrel až 390 behuch-
tivých účastníkov! Po výstrele z rúk toho 
najpovolanejšieho – starostu, tiež aktív-
neho bežca, bola radosť sa minúty pri-
zerať dlhému radu štartujúcich. Hneď 
po štarte sa dav rozdelil, pretože boli pri-
pravené dve varianty trate, a to 5,5 km 
a 10,4 km. Obe previedli bežcov našou 
krásnou prírodou a najmä chráneným 
areálom Gavúrky, od ktorého sme si 
požičali aj názov nášho behu. Horúce 
počasie vôbec nevadilo tomu aby sa 
prekonávali rekordy a naozaj veľa bež-
cov trať absolvovalo vo veľmi kvalitných 
časoch. Svedčí tomu aj čas víťazov na 
hlavnej trati, a to Iveta Furáková z klu-
bu Svetielka nádeje za 41:56, a medzi 

mužmi Ján Sopko z AK Krupina za 
famóznych 37:05. Na kratšej, hobby 
trati zvíťazila Tereza Jančová zo Zvolena 
a Ján Mikuš zo SKI TEAM Látky.

Veľmi nás teší že sa podujatia aktívne 
zúčastnilo aj veľké množstvo domácich 
zástupcov, či už na detských, hobby 
ale aj na hlavnej trati. Všetci si zaslúžia 
poklonu a potlesk. Skvelé tiež je že vek-
ové spektrum bežcov bolo najširšie 
v histórii, bežali detičky aj 2 ročné, a aj 
páni s vekom hlboko cez 70. 

Po dobehu,  vyhodnotení výsledkov 
a ocenení najlepších sa všetci zúčastnení 
mohli občerstviť, deti vyšantiť na pripra-
vených atrakciách a tiež potešiť z pri-
pravenej veľmi bohatej tomboly. Celým 
podujatím sprevádzala novovytvorená 
moderátorská dvojica, ktorá tiež svoju 
úlohu zvládla s ľahkosťou. Taktiež sme 
radi, že sme mohli aspoň jemne pris-
pieť deťom, ktorých sa dotkli zdravotné 
problémy. Prostredníctvom občians-
keho združenia Svetielko nádeje, ktoré 
sa venuje pomoci deťom a mladistvým 
s onkologickým alebo iným vážnym 
ochorením, sme prispeli sumou 50 cen-
tov za každého štartujúceho bežca. 

Beh Gavurky run je tohto roku pre-
miérovo zaradený aj ako bodovaný 
pretek Zvolenskej bežeckej ligy. Je to 
seriál ôsmich pretekov v okrese Zvolen, 
z ktorých výsledky sa zratúvajú do prie-
bežnej tabuľky a na konci vyhodnotia. 
Náš beh je z tohto seriálu zatiaľ s násko-
kom najväčší a stáva sa najpopulárne-
jším bežeckým podujatím v okrese Zvo-
len, čo nás nesmierne teší a zaväzuje.

Toto všetko by ale nebolo možné bez 
podpory a pomoci najmä členov domá-
ceho Športklubu Dobrá Niva. Tiež veľká 
pomoc sa nám dostala od obce Dobrá 
Niva, jej poslancov a aj zamestnan-
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ŠKOLA
Regionálne pexeso

v Dobrej Nive
Prečo Pexeso? Pretože sme hľada-

li a odkrývali jednotlivé dieliky z celku 
regionálnej výchovy. Jednotlivé školy, 
ktoré  tvoria Združenie škôl s regionál-
nou výchovou si pre nás pripravili rôz-
ne ukážky zo svojej činnosti. Žiaci a ich 
pedagógovia nám predstavili to, čo je 
pre ich región typické. Odkryli pre nás 
kartičky pomocou tanca, piesní, ukážok 
remesiel a hier. Ochutnávali sme chute, 
zvuky a vône jednotlivých regiónov. To 
všetko sa odohrávalo 24. 5. 2019 v kul-
túrnom dome v Dobrej Nive. Podujatie 
zorganizovala Základná škola s mater-
skou školou Juraja Slávika Neresnické-
ho v Dobrej Nive.

Prostredníctvom prvej kartičky náš-
ho pomyselného pexesa  k nám zavítala 
jar. Žiaci zo ZŠ v Hliníku nad Hronom 
sa nám predstavili s jarným vystúpením 
pod názvom “Vynášanie Moreny”. Fol-
klórny súbor Skalka zo Základnej školy s 
materskou školou v Malatinej nám pred-
stavil pásmo piesní a tancov z prostre-
dia salaša“ Z jednej strany grúňa oveč-
ky cengajú”  , keďže Malatiná je známa 
svojou valašskou kultúrou.  Čo všetko 
treba k takej zbojníckej svadbe nám uká-
zali žiaci zo Základnej školy Mateja Bela 
Funtíka z Očovej.  Deti sa na lúkach hrá-
vali rôzne hry. Mnohé z týchto hier ko-
pírovali činnosti, ktoré robili ich rodičia. 
Aj tak sa pomaly priúčali činnostiam, 
ktoré budú pre nich v dospelosti dôle-
žité. Pani učiteľky v Materskej škole v 
Likavke svojim malým žiačikom všte-
pujú lásku k tradíciám od najútlejšieho 
veku. A preto sa nám  predstavil detský 
folklórny súbor SLNIEČKO s progra-
mom “Na pltníkov”. Žiaci zo Základnej 
školy Jozefa Horáka v Banskej Štiavnici 
nám pod vedením svojich pedagógov 
predviedli krátke pásmo o ľudových 
remeslách typických pre túto oblasť a 
samozrejme nás zoznámili aj so štiav-
nickým Náckom. Žiaci Základnej školy 
s materskou školou v Ponikách si pre 
nás pripravili predstavenie pod názvom 
“Veď je zdola Poník”. Vypočuli sme  si 
detskú ľudovú hudbu, uvideli charakte-
ristický tanec a sluch nám potešil sólový 
spev dievčat.   Atmosféru jari nám navo-

dili žiaci zo Základnej školy Jozefa Ha-
nulu v Liptovských Sliačoch s detským 
súborom Sliačanček a ich programom 
“Na pažiti”. Spev vtákov, vôňa zakvit-
nutých lúk a hlásky šantiacich detí pri 
pasení húsok patrili k atmosfére jari v 
mnohých regiónoch. Žiaci zo Základnej 
školy Petra Škrabáka v Dolnom Kubíne 
nám svojím “Jarným pásmom” pred-
vedli  piesne, tance, hádanky a hry, kto-
rými sa bavili deti ich regiónu. Vďaka re-
gionálnej výchove nezostanú zapadnuté 
prachom zabudnutia. 

Svoj región nám prostredníctvom 
ďalšej kartičky pexesa predstavili aj žia-
ci Základnej školy Sama Cambela zo 
Slovenskej Ľupče. V rámci regionálnej 
výchovy sa oboznamujú nielen s tradí-
ciami, ale aj s pamätihodnosťami a rôz-
nymi pamiatkami regiónu. V ich cestov-
nej kancelárii nám predviedli, čo je v ich 
meste a jeho okolí najzaujímavejšie a 
prečo by sme ho mali navštíviť. Všetko si 
žiaci pripravili sami v rámci dlhodobého 
projektu. Pexeso tvoria aj ukážky z práce 
žiakov a učiteľov v školách, na vyučo-
vaní, aj mimo neho. Tam všade sa žiaci 
stretávajú s osobitosťami svojho regió-
nu, s tradíciami. Žiaci zo Základnej ško-
ly s materskou školou Terézie Vansovej 
vo Zvolenskej Slatine nám predstavili 
stánok s tradičným výrobkom z ich obce 
s bryndzou a priblížili nám osobnosti 
svojej obce. Posledná  kartička Pexesa 
patrila Základnej škole s materskou ško-

lou Juraja Slávika Neresnického v Dob-
rej Nive. Keď sa poobzeráte po okolí na-
šej obce, uvidíte lúky, lesy a polia. Ľudia 
tu vždy žili spätí s prírodou. Tak isto aj 
deti. Mali mnoho povinností, pomáhali 
rodičom aspoň pri pasení husí a kráv. 
A tam si samozrejme krátili dlhé chvíle 
detskými hrami, ktoré kopírovali život 
dospelých. Deti z Detského folklórneho 
súboru Dobronka nám predviedli také 
hry v pásme “Na tetku”. Pri hrách im ur-
čite vytrovilo, a tetka si pre nich pripravi-
la aj mnoho dobrých maškŕt. Dobroniv-
ské deti si malú ukážku jedál pripravili aj 
vo svojom stánku. 

Takto sme odkryli všetky dieliky 
regionálneho pexesa. Ukázali sme, že 
história je pre nás a našu budúcnosť 
veľmi dôležitá. A môžeme povedať, že 
naša história je bohatá. Môžeme v nej 
objaviť múdrosť našich predkov ukrytú 
v tradíciách, zvláštnostiach jednotlivých 
regiónov, piesňach aj v hrách malých 
detí. Všetci vieme, že práca s deťmi je ná-
ročná, je ťažké motivovať ich k činnosti 
v dobe mobilov a internetu. Preto náš 
obdiv a uznanie patrí hlavne pedagó-
gom, ktorí sa na takéto niečo podujali. 
Veď predsa, len zapálený pedagóg doká-
že zažať iskru lásky k tradíciám u svojich 
žiakov.

Mgr.  Jana Zimanová

cov. Ďakujeme veľmi pekne za pomoc 
aj Obecným Lesom Dobrá Niva, PD 
Dobrá Niva, ZŠ Dobrá Niva, Spolku 
Dobronivských turistov, Klubu dôchod-
cov, Dobronivskému spolku LZA a tiež 
ďalším veľa, veľa sponzorov a podporo-
vateľov, ešte raz ĎAKUJEME a tešíme 
sa o rok.

Ing. Rastislav Koštialik
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Žiaci z Prachatíc

v Dobrej Nive
Priateľské kontakty okresov Pra-

chatice a Zvolena získali nový rozmer. 
Prispeli k nemu ZŠ Juraja Slávika Ne-
resnického v Dobrej Nive a ZŠ na Vod-
ňanskej ulici v Prachaticiach. Uplynulý 
týždeň žiaci z Čiech zavítali do Dobrej 
Nivy na priateľskú návštevu. Tridsaťšesť    
žiakov a traja pedagógovia začali písať 
kroniku výmenných pobytov žiakov 
oboch škôl. Hostitelia pripravili pre nich 
zaujímavý program. Ten začal v piatok 
návštevou a prehliadkou školy. V telo-
cvični sa potom uskutočnil kvíz vybra-
ných družstiev, v ktorom boli otázky 
z každého „súdka“, z histórie, geografie, 
z kultúry, vzájomného poznania jazyka, 
poznania významných osobností oboch 
štátov a nechýbalo ani koleso šťastia. 
Konečný stav 98:95 svedčil o vyrovna-
nosti tohto súboja. Domáci boli úspeš-
nejší, ale o to vlastne ani nešlo. Bola 
to predovšetkým zábava a obojstran-
né  spoznávanie sa. Potom si športovci 
zahrali futbal a volejbal. Po obede boli 

naši priatelia prijatí na Obecnom úrade 
v obradnej miestnosti starostom obce 
Milanom Jakubíkom. Na stretnutí bola 
aj zástupkyňa starostu Zuzana Smut-
ná. Obaja im povedali niečo z histórie 
našej obce a tiež o tom, čím sa naša obec 
môže pýšiť. Každý dostal darček – tričko 
s ľudovým motívom a názvom obce. Po 
skončení stretnutia sme nasadli do au-
tobusu a vyviezli sa ku Gavurkam, kde 
sme absolvovali malú prechádzku. Tu sa 
nám ponúkli pekné pohľady do údolia, 
v ktorom leží Dobrá Niva, ale aj na oko-
lité hory, ktoré ju obklopujú. Program 
v obci sa tým naplnil a nasledoval návrat 
do Zvolena, kde boli naši priatelia uby-
tovaní. Večer si ho mohli pozrieť  a na ná-
mestí sledovať kultúrny program v rám-
ci Dní mesta Zvolena.

V sobotu sme pre našich hostí pri-
pravili výlet do Harmaneckej jaskyne, 
Banskej Bystrice a Hronseku. Počasie 
nám prialo v tomto daždivom máji, a tak 
aj výstup ku vchodu do jaskyne sa dal 
zvládnuť. Jej kvapľová výzdoba všetkých  
zaujala a mali nevšedný zážitok, veď 

väčšina z nich bola v takýchto priesto-
roch po prvý raz. Aj z návštevy Banskej 
Bystrice si odnášajú množstvo zážit-
kov. Prehliadka mesta, oboznámenie sa 
s jeho históriou a návšteva“ Európy“, to 
bol odpoludňajší program. Na spiatoč-
nej ceste sme sa zastavili v Hronseku, 
aby sme si pozreli artikulárny kostol – 
pamiatku UNESCO. Bola to  záverečná 
bodka programu, ktorý sme pre nich 
pripravili.

Nedeľa bola dňom návratu a k úpl-
nej spokojnosti našich hostí chýbali len 
lepšie výsledky českého mužstva v zá-
verečných zápasoch hokejových maj-
strovstiev sveta v Bratislave, ktoré mohli 
sledovať na školskom internáte na Ul. J. 
Švermu. To sme my už však ovplyvniť 
nemohli, aj keď sme im samozrejme  dr-
žali palce.

O necelé dva týždne zavítajú do Pra-
chatíc naši žiaci a tam budeme pokra-
čovať v rozvíjaní nadviazaných priateľ-
ských kontaktov.

Mgr. Ján Slosiarik

Postavme si aj my máj v 
materskej škole!

Táto myšlienka nám v materskej 
škole vŕtala v hlavách už dlhšiu dobu. 
Keďže deti vedieme k zachovávaniu 
ľudových tradícií a zvykov, k láske k 
ľudovým piesňam, tancom či pozná-
vaniu dobronivského kroja, nápad sa 
nám pozdával. 

Na konci apríla sme preto zavola-
li na obecný úrad kde nám pohotovo 
máj prisľúbili. Krásnu zelenú briezku 
nám p. D. Krajč doviezol rovno do ma-
terskej školy. No a o ozdobenie a po-
stavenie mája sa už postarali chlapci 
za asistencie svojich oteckov. Tým sa 
nelenilo a v prvý májový deň o 8.00 ho-
dine už boli na dvore materskej školy.

Aj touto cestou sa všetky diev-
čatá chcú poďakovať zúčastneným 
chlapcom  Mirkovi a Marekovi Baria-

kovcom, Šimonkovi Paprčkovi a To-
máškovi Krajčovi za milé prekvapenie. 

Poďakovanie patrí aj zamestnan-

com obecného úradu za ochotu a spo-
luprácu.

Adela Piarová
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Škola v prírode šk. rok 
2018/2019

Každoročne v závere školského roka 
organizuje Základná škola s materskou 
školou  J. S. Neresnického v Dobrej Nive 
školu v prírode pre žiakov 4. ročníka. 
Tohoročná sa uskutočnila v Malej Fatre 
od 13. 5. 2019 – 17. 5. 2019 v horskom 
hoteli Martinské hole Päťdňový pobyt 
absolvovalo 24 žiakov a dvaja učitelia. 
Triedna pani učiteľka Mgr. Jolana Ma-
tejkinová a pani učiteľka Mgr. Kvetka 
Babiaková. Súčasťou školy v prírode 
bol aj základný plavecký kurz v rozsahu 
10 hodín týždenne. Žiaci boli ubytovaní 
v 2, 3 a 4 lôžkových izbách s vlastným 
sociálnym zariadením. K dispozícii mali 
klubovňu, priestory na športové aktivi-
ty, bazén  a ihrisko pri hoteli. Stravovali 
sa v hotelovej reštaurácii 5 krát denne. 
Denne mali k dispozícii bufet, kde si 
mohli zakúpiť sladkosť, alebo nápoj.

V dopoludňajších hodinách absolvo-
vali  žiaci plavecký kurz. K dispozícii bol 
bazén,  pekné a čisté prostredie, vyhriate 

priestory wellness . Posledný deň kur-
zu žiaci súťaživou formou ukázali, aké 
zručnosti nadobudli vo vode a dostali 
osvedčenie o absolvovaní základného 
plaveckého kurzu.

V popoludňajších hodinách bol pre 
žiakov pripravený animačný program 
pod názvom Activitycamp. Žiaci pod 
vedením dvoch animátoriek zažili rôz-
ne spoločensko- pohybové aktivity, kví-
zy, súťaže, tvorivé dielne. Aktivity boli 
zamerané na ochranu životného pro-
stredia, triedeniu odpadu, orientáciu 
v teréne, odhad vzdialeností, chránené 
rastliny a živočíchy a pod. Vo večerných 
hodinách mali zoznamovaciu disko-
téku, karneval, rozlúčkovú párty a vy-
hodnotenie celého týždňového pobytu 
s odmeňovaním najlepších a najšikov-
nejších.

Každý deň sa začínal rozcvičkou, po-
čas dňa mali bodované izby, hodnotené 
správanie, poriadok  v osobných veciach 
a zapájanie sa do aktivít. Martinské hole 
nás prekvapili aj dvojdňovou snehovou 
fujavicou. Netrpezlivo sme čakali na 

oteplenie a slniečko. Absolvovali  sme 
dve väčšie vychádzky do okolia, ktoré 
museli byť prispôsobené aktuálnemu 
počasiu. Žiaci sa vyšantili na zvyškoch 
snehu, ale aj vyhriali na teplom jarnom 
slniečku. Na vonkajšom ihrisku po zlep-
šení počasia si zahrali futbal, pohybové 
hry, využili preliezky a lanovú dráhu. 
Mnohí  žiaci boli prvý krát bez rodičov 
dlhšie preč z domu, napriek tomu zvlád-
li odlúčenie boli samostatní, zvládli zod-
povednosť za seba a svoje veci, neraz sa 
museli vedieť správne rozhodnúť bez po-
moci rodičov. Zdokonalili sa v samoob-
služných činnostiach, vytvorili sa nové 
priateľstvá, žiaci sa navzájom viac spo-
znávali aj v iných situáciách, ako v tých 
v škole. 

Na záver pobytu sme sa rozlúčili 
s milým personálom hotela a  domov 
sme si odnášali pekné spomienky a ne-
zabudnuteľné zážitky.

Mgr. Jolana Matejkinová
Mgr. Kvetoslava Babiaková

OBECNÉ SPOLKY
Zájazd do Múzea holo-

kaustu Sereď a na Bradlo.
Základná organizácia SZPB Dob-

rá Niva uskutočnila dňa 30.5.2019 so 
svojimi členmi a sympatizantami zá-
jazd do múzea holokaustu  v Seredi. Po 
príchode do múzea nás sprievodkyňa  
s odborným a emotívnym komentá-
rom previedla po jednotlivých expozí-
ciach. Tieto sú tématicky zamerané na 
ukázanie politických, zákonodárnych 
a mocenských rozhodnutí, na štátnu 
propagandu ospravedlnenia tohto bru-
tálneho aktu, na ukázanie pracovných 
a životných podmienok väznených ži-
dov a krutého a neľudského správania 
k nim. Oboznámili sme sa s ťažkým 
údelom židov počas obdobia 2.svetovej 
vojny, ale najmä s konaním slovenského 
štátu a postupným narastaním protiži-

dovských opatrení cez koncentrovanie 
židov do pracovných a zberných táborov 
až po ich deportáciu do koncentračných 
táborov najmä na území Poľska. Boli 
sme dojatí menami tých ,ktorí sa už do-
mov nikdy nevrátili. Po prehliadke sme 
sa zapísali do pamätnej knihy a vyjadrili 
vôľu odovzdávať odkaz umučených naj-
mä mladým ľuďom tak, aby sa už niečo 
podobné nemohlo nikdy opakovať.

V druhej časti zájazdu sme pokra-
čovali na mohylu Milana R. Štefánika 
na Bradle. Chceli sme si takto pripome-
núť 100 výročie tragickej smrti nášho 
významného vedca, ale najmä politika 
majúceho nezastupiteľný podiel na vzni-
ku ČSR a hlavne jej armády. Aj napriek 
tomu, že bolo daždivo a veterno, všetci 
sme vystúpili na mohylu a zaspievali 
nášmu velikánovi hymnickú pieseň Kto 
za pravdu horí. Hoci viditeľnosť nebo-
la najlepšia, všetkých uchvátil krásny 

pohľad na jarnú prírodu a na okolité 
dediny v dolinách Malých Karpát. Boli 
sme potešení, že aj napriek nepriazni 
počasia sme neboli na mohyle jediní, ale 
boli tam v našej dobe i dva zájazdy detí 
a mládeže. Súčasťou poznávania života 
a diela M.R.Štefánika bola i návšteva 
jeho rodného domu v Košariskách, kde 
je múzeum venované jeho životu. Boli 
sme veľmi potešení tým ako odborne 
, so zanietením a veľmi zaujímavo nás 
previedol po expozícii sprievodca. Jeho 
zapálenie bolo veľmi chytľavé a vyvolalo 
u nás mnohé otázky na krátky, ale boha-
tý život nášho najväčšieho Slováka.

Aj napriek tomu, že počasie zájazdu 
neprialo, účastníci akcie prejavili spo-
kojnosť s uvedeným zájazdom a poznat-
kami o krutej dobe našich dejín a sláv-
nom Slovákovi, ktoré získali.

Mgr. Zdeno Zajac
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Cez Javorníky na Považie 

alebo dobronivskí turisti opäť 
v akcii

Na začiatku bola informácia 
v rozhlase –  pozvánka na prechod 
Javorníkmi na bežkách z Melocíka 
cez Kasárne na Pojavorník. A kde to 
vlastne je? To už moju zvedavosť začali 
uspokojovať informácie z Google-a. 
A keď sa to dá na bežkách, čo tak to 
skúsiť pešky v lete? Postupne tento 
nápad začínal mať čoraz konkrétnejšie 
predstavy. Požiadavka, či by som to 
nemohol spraviť ako dvojdňovku 
tomu pridala ďalší rozmer. Hľadanie 
ubytovania ( voľný víkend pre plný 
autobus turistov ) a program na druhý 
deň, aby ho bolo možné aj fyzicky 
ale predovšetlým časovo zvládnuť. 
A turistom treba ponúknuť aj niečo 
z kultúry a histórie. Nasledovala 
komunikácia s pracovníkmi vytipova-
ných zariadení, objednávanie a po-
tvrdzovanie termínu návštev, až z toho 
vzišiel kompaktný  program. Teraz ho 
ostávalo už len uviesť do reálnej podoby.

Ešte nezabudnúť objednať na 
náš termín slušné počasie a všetko je 
pripravené.

Javorník, Javorník, cez 
Javorník chodník …

Parkovisko pri chate Melocík. 
Vystupujeme z autobusu, chystáme 
batohy, turistické paličky, posledné 
informácie o trase a vyrážame. Pred 
nami je necelých 20 kilometrov.

Javorníky sú pohorie, ktoré tvorí 
na západe časť štátnej hranice medzi 
Slovenskou a Českou republikou 
a sú  súčasťou subprovincie Vnútorné 
Západné Karpaty, patriacich do Veľkého 
karpatského oblúka. Výškovo to nie sú 
žiadne veľhory, len niekoľko vrcholov 
má výšku cez 1000 m. 

Našim cieľom bol výstup na najvyšší 
vrch pohoria Veľký Javorník ( 1071 m 
) a Stratenec ( 1055 m ). Počasie nám 
prialo, striedalo sa slnečno s miernou 
oblačnosťou – ideálne pre turistiku. 
Turistické značky nás viedli striedavo 
lesom a lúkami, výhľady sa nám ponúkali 
raz na českú, raz na slovenskú stranu. 
Míňame vrcholové stanice lyžiarskych 
vlekov, zjazdovky majú cez 1000 
metrov. Spočiatku sme si mysleli, že 
sme tam sami, ale ako sa pripájali ďalšie 
značkované trasy, pribúdalo turistov 
aj cyklistov, až nás tam bolo ,,ako na 
Václaváku“ - tak situáciu okomentoval 
okoloidúci český cyklista. Na vrchole 
Veľkého Javorníka si takmer nebolo 
kde sadnúť. Od Veľkého Javorníka  po 
Stratenec sme išli hrebeňom Javorníkov. 
Na Stratenci je pamätník padlým v II. 
Svetovej vojny – 3 betónové kríže. 
Hneď vedľa stojí drevená rozhľadňa, 
z ktorej boli úchvatné výhľady na všetky 

svetové strany, hoci vystúpiť na ňu 
vyžadovalo aj dávku odvahy. Zaslúžila 
by si rekonštrukciu. Zo Stratenca nás 
čakala ešte hodinka strmého zostupu 
do Podjavorníka a potom konečne 
vytúžená odmena pre vyschnuté hrdlá. 
Šup sa ubytovať a užívať ponúkané 
služby hotela Podjavorník.

Trochu histórie a súčasné 
pohľady na ňu

Po raňajkách opúšťame náš hotel 
a nasadáme do autobusu s cieľom plniť 
program druhého dňa. Asi po hodine 
jazdy zastavujeme na parkovisku 
v Trenčíne a vykrúcame hlavy na 
dominatu Trenčína a celého Považia – 
Trenčiansky hrad. Jeho dejiny siahajú 
do 10.-11. storočia, pričom prvá 
písomná zmienka siaha do roku 1113. 
Bol postavený na mieste bývalého 
hradiska z obdobia Veľkej Moravy, ktoré 
už vtedy slúžilo ako správne centrum 
priľahlého regiónu. Bol súčasťou línie 
pohraničných opevnení uhorského 
štátu, pričom strážil dôležité brody 
na rieke Váh a karpatské priesmyky, 
cez ktoré prechádzali obchodné cesty, 
spájajúce oblasť severného Uhorska 
a stredoslovenských banských miest 
s Čechami, Moravou, Sliezskom 
a Poľskom. Stal sa kráľovským hradom, 
pod ktorým sa začalo rozvíjať mesto. 
Trenčín s hradom zohral dôležitú úlohu 
predovšetkým v období tureckých 
vpádov. Postupne bol majetkom 
viacerých významných šľachtických 
rodín.  Jeho najvýznamnejším obdobím 
je za panovania oligarchu Matúša Čáka 
v 14. storočí, ktorému patrilo viacero 
slovenských hradov a preto sa nazýval 
aj „Pán Váhu a Tatier“. Jeho azda 
najznámejším objektom  je 80 m hlboká 
Studňa lásky a s ňou spojený príbeh 
Omara a Fatimy. Podľa povesti hradný 
pán Štefan Zápoľský zajal krásnu 

tureckú princeznú Fatimu. Turecký 
princ Omar, ktorý Fatimu miloval, 
musel 4 roky kopať so svojimi druhmi do 
skaly, kým priniesol hradnému pánovi 
prvú čašu vody so slovami: „Vodu máš 
Zápoľský, ale srdce nemáš“. 

Po požiari v roku 1790 hrad pustol 
a chátral, pretože jeho majitelia 
Illésházyovci uprednostnili bývanie 
v pohodlnejšom dubnickom kaštieli. 
Zrúcanina bola dominantou Trenčína 
až do polovice 20.-teho storočia, kedy 
sa začala rekonštrukcia a neskôr bol 
sprístupnený aj verejnosti. 

Sprievodca nám podal informácie 
o histórii ako aj súčasnosti hradu. 
Okrem iného sa dozvedáme, že studňu 
nekopal žiadny Omar, ale vojaci hradnej 
posádky asi 40 rokov, ale k vode sa 
nedopracovali.

Asi 20 kilometrov južnejšie zďaleka 
svieti vysoké vápencové bralo, na 
ktorom je ďalšia dominanta Považia 
– Hrad Beckov. Naši predkovia z čias 
veľkomoravských vystavali na brale 
slovanské hradisko. Obranné stavby, 
vznikajúce v tých časoch, vytvorili základ 
pre neskorší hrad. V 14. storočí  Matúš 
Čák Trenčiansky zaujal aj hrad Beckov, 
ktorý sa dočkal rozsiahlej prestavby, 
majúcej za cieľ zdokonaliť jeho obranu. 
Takéto prestavby zachránili hrad v roku 
1599 počas tureckého vpádu. Divokému 
vyčíňaniu osmanských nájazdníkov 
však neodolalo mestečko pod hradom, 
ktoré bolo vypálené.

Osudným sa pre hrad stal rok 
1729, keď sa na hrad preniesol požiar 
z mestečka a hrad ako obytné sídlo 
nadobro zanikol.

A prečo Beckov?
Povesť vraví, že Štibor, vojvoda 

za časov kráľa Žigmunda, mal vraj 
dvorného blázna, ktorý sa Becko 
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menoval a on svojho pána na poľovke 
tak znamenite zabával, že sa ho Štibor 
spýtal, čo by si za tú zábavu požiadal: na 
to blázon na jedno končité bralo ukáže 
a odpovedal – aby za jeden rok a deň na 
tom brale pekný zámok bol vystavený. A 
Štibor vraj sa slovom zaručil, že vyplní 
žiadosť bláznovu; i vystaviac za rok 
a deň krásny zámok, pomenoval ho 
podľa mena blázna svojho Beckovom.

Od sprievodkyne sme sa však 
dozvedeli, že Becko nebol žiadny blázon, 
ale  vzdelaný rozhľadený poradca 
a spoločník.

Asi necháme povesti pre spisovateľov 
krásnej literatúry  a históriu zas pre 
literatúru faktu. Ale fakt je, že ani 
Trenčiansky, ani Beckovský hrad nikdy 
neboli vojensky dobyté. Osudnými pre 
ne bola nedbalosť, keďže obidva hrady 
vyhoreli. 

Pokračujeme v ceste Považím 
a zastavujeme v malej obci Podolie, 
kde sa nachádza unikátny produkt 
cestovného ruchu na Slovensku – Park 
miniatúr. Taký malý zázrak, Slovensko 
ako na dlani,  pastva pre oči. Fotoaparáty 
neprestávali cvakať.

V expozícii pod holým nebom 

je v súčasnosti umiestnených viac 
ako 80 modelov hradov, zámkov, 
kostolíkov, chát a rozhľadní a rodných 
domov významných osobností. 
Cieľom tvorcov parku je zachrániť 
ročne min. 4-5 objektov kultúrneho 
dedičstva, vyhotovených v podobe 
z čias ich najväčšej slávy. Slovensko 
bolo odjakživa bohaté na hrady, 
zámky, kostoly, kultúrne a historické 
pamiatky. Mnohé z nich zanikli, či sú 
už v žalostnom stave, pripomína nám 
ich len pár kameňov v lese. Všetky 
modely sú postavené ako vedecké 
rekonštrukcie, zhotoveniu každého 
predchádzalo spracovanie výkresovej 
dokumentácie, rozpracovanie jedno-
tlivých komponentov a  následné osa-
denie v teréne. Modely sú zhotovené 
v mierke 1:50, niektoré, hlavne kostoly, 
chaty a rozhľadne sú v mierke 1:25, 
resp. 1:30. Celému areálu samozrejme 
dominuje Bratislavský hrad.

 Areál začal vznikať v roku 2001. 
Celý unikátny produkt sa buduje 
ako súkromná investícia a cieľom je 
sprevádzkovať kompletný náučno- 
zábavný areál (voľnočasový) pre všetky 
vekové kategórie. 

25.októbra 2003, počas neskorej 

jesene, bol slávnostne pokrstený prvý 
model v  expozícii – rekonštrukcia hradu 
Branč. Každý rok postupne pribúdali 
ďalšie modely, väčšinou 1 väčší hrad 
a 3-4 menšie objekty. Postupne sa 
rozpracovali ďalšie objekty a 15. júla 
2005 sa prvý krát otvorili brány pre 
verejnosť.

Čo dodať na záver? Prežili sme 
vcelku zaujímavý víkend, v hlavách nám 
víri zmes vnemov, informácií, pocitov 
a dojmov, ktoré si každý účastník musí 
doma ešte pekne usporiadať.  

Akcia sa uskutočnila v dňoch 8.-9. 
júna 2019.

Ing. Jaroslav Pauliny

Požehnanie na cesty 
i necesty

Idú prázdniny a dovolenky a my 
poniektorí sa budeme túlať po ces-
tách i necestách a možno zablúdime 
aj do cudziny. Možno ... až do Tram-
tárie. Dôvody sú rôzne. Oddychovať, 
spoznávať, navštevovať známych, 
ochutnávať, či iba tak ... Kto ide do 
sveta, mal by poznať i cudziu reč 
a v základnej výbave cestujúcich, teda 
okrem trojuholníka a lekárničky, by 
mu nemalo chýbať ani potrebné BE-
NEDÍCERE. Čo to je? Je to latinské 
slovo, ktorého doslovný preklad znie 
= dobre povedať, dobro priať. Áno, 
ide o “Požehnanie“. Veď už naše staré 
mamy mali v kuchyni nad „žezlónom“ 

krásne vyšívané obrusy s nápisom:“ 
Bez Božieho požehnania márne naše 
namáhania!“ A  mali ich vpísané hlav-
ne v srdci, že s Božím požehnaním sa 
má všetko nielen začínať, ale i končiť. 
A obzvlášť to platí pred prázdninami, 
keď skoro všetci vyrazíme na cesty 
a tak nech vyrazíme s Božou pomo-
cou a Jeho požehnaním. Na dobroni-
vskom letisku v spolupráci s Leteckým 
športovým klubom  sa už druhý raz 
od Stvorenia sveta, v nedeľu 23. júna 
tohto roku o 17.00 hod., budú žeh-
nať všetky dopravné prostriedky - t.j. 
autá, bicykle, kolobežky, trojkolky, 
motorky, traktory, invalidné vozíky, 
a ako ináč na letisku -aj lietadlá. Ak 
chcete Požehnanie pre vaše „kone pod 
kapotou“, príďte aj vy. A ešte trocha tej 

cudzej reči. Viete prečo niektorí šoféri 
majú na kapote auta rybičku? Nie, ne-
jedná sa o spolok rybárov, ale o šofé-
rov Kresťanov, ktorí sú týmto znakom 
zviditeľnení, že sú ochotní nezištne 
vám pomôcť. Nie je to módny výstre-
lok. Je to starobylý kresťanský symbol, 
siahajúci až do prvopočiatkov Cirkvi. 
Je to symbol samého Krista a identi-
fikácie kresťanov. Ryba – po grécky 
ICHTYS – je kryptogram so začiatoč-
nými písmenami slov vyznania viery: 
Iésús Christos Theú Huiós, Sótér -Je-
žiš Kristus, Syn Boží, Spasiteľ. Takéto 
skryté významy boli veľmi dôležité ako 
poznávacie znamenie v časoch pre-
nasledovania kresťanov. Aj teraz je to 
znak toho, ku komu sa hlásime a v kto-
rého pomoc dúfame. Preto vás pozý-
vame: “Príďte si s vaším tátošom pred 
prázdninami pre Božie požehnanie na 
cesty i necesty “.  /23. 6. 2019 o 17.00 
hod. Dobronivské letisko /

Marián Mlynárik
 farár v Dobrej Nive

SPOLOK
DOBRONIVSKÝCH

TURISTOV
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Život v cirkevnom zbore 
Evanielickej cirkvi a. v. 

Dobrá Niva
Čas neúprosne letí, strieda sa deň za 

dňom,  táto veličina zvaná čas sa nedá 
zastaviť,  je to spravodlivá vec, lebo 
každému to rovnako ubieha. Nikto nie 
je uprednostnený, nik z nás v tom nemá 
protekciu,  všetci sme si rovní.  Od veľ-
konočných sviatkov nám ubehol nejaký 
ten čas a ako by to bolo len včera bý-
valo, keď sme sa na ne tešili a s rados-
ťou sa na ne pripravovali.  V cirkevnom 
zbore máme v toto veľkonočné obdobie 
radosť, že náš chrám je naplnený ľuďmi 
o trochu viac ako obvykle.  Býva zvykom, 
že druhú nedeľu po Veľkej noci býva 
v našom cirkevnom zbore slávnosť kon-
firmácie.  Toho roku sa ale konfirmácia 
mladých ľudí nekonala, ale dňa 5. mája 
2019 sa konala zlatá konfirmácia, pri 
ktorej si konfirmandi spred päťdesiatich 
rokov pripomenuli svoju konfirmáciu, 
ktorá sa konala 13. apríla 1969, v tento 
deň  pánom farárom Karolom Pavlem 
bolo konfirmovaných 26 mladých ľudí. 
Na túto slávnosť prijalo pozvanie 12 
zlatých konfirmandov, s ktorými sme 
prežili v chráme Božom krásne chvíle 
pri Večeri Pánovej a v spomínaní na ich 
konfirmáciu spred 50 rokov.  

Dňa 28. apríla 2019 sa konala 
v Hrochoti seniorálna súťaž v speve 
nábožnej piesne, ktorej sa z nášho cir-
kevného zboru zúčastnili: Karolínka 
Franková, Sofia Kozelnická, Linda Slo-
siariková, Klaudia Nemcová a Domini-
ka Krkošová. V tejto súťaži sme obstáli 
veľmi dobre, nakoľko 
sme získali dve bron-
zové, dve strieborné 
a jedno zlaté pásmo. 
Veľmi nás teší, že aj 
naše deti majú záu-
jem o duchovnú pie-
seň a že máme medzi 
našimi deťmi toľko 
speváckych talen-
tov. Prajeme im, aby 
sa im naďalej takto 
darilo a aby spev ná-
božnej piesne sa šíril 
aj naďalej aj medzi 
našimi najmenšími. 

Dňa 25. mája 
2019 sa konal na 
farskom dvore  špor-
tový deň pre všetky 
vekové kategórie, 
ktorého sa zúčast-
nilo okolo 40 súťa-
žiacich.  Pre deti aj 
dospelých bolo pri-
pravených 5 špor-
tových disciplín,  
každý zaregistro-
vaný dostal zápisný 
lístok, na ktorom 

mu pri každej disciplíne bolo udelené 
hodnotenie, na základe ktorého si kaž-
dý športovec odniesol odmenu. Poteše-
nie zo športu mali okrem najmenších 
aj dospelí,  tí si prišli na svoje hlavne pri 
streleckej disciplíne, ktorá sa tešila veľ-
kej účasti.  Po športových výkonoch bolo 
pre účastníkov pripravené občerstvenie 
a opekačka. Tento deň sa náramne vy-
daril aj vďaka krásnemu počasiu, ktoré 
nám po upršanom týždni bolo dopriate. 
Takže sme mohli stráviť príjemné chví-
le pri priateľskom posedení a družných 
rozhovoroch .

V nedeľu 2. júna 2019 sa v Banskej 
Bystrici konal Dištriktuálny deň Zá-
padného dištriktu ECAV na Slovensku, 
ktorého sme sa zúčastnili aj my z náš-
ho CZ Dobrá Niva. Tento deň sa začal 
slávnostnými Službami Božími o 10.00 
hodine v športovej hale na Štiavnič-
kách.  Prítomní boli generálny biskup 
Ivan Eľko, biskup Východného dištrik-
tu Slavomír Sabol a biskup západného 
dištriktu Ján Hroboň, ktorý bol hlavným 
kazateľom. Služby Božie sprevádza-
la mládežnícka skupina z B. Bystrice, 
predstavili sa viaceré spevokoly, hádam 
najväčší zážitok bol predstavenie detí 
z Košarísk, ktoré hrali rôzne skladby na 
zvoncoch, vyvrcholením ich vystúpenia 
bola pieseň Hrad prepevný. Pútavo sa 
prihovorili predseda VUC B. Bystrica 
Ján Lunter a zástupca primátora mesta 
B. Bystrica Ing. Milan Lichý. Po obed-
ňajšom občerstvení program pokračo-
val zaujímavými prednáškami, medzi 
ktoré patrila aj prednáška o M. R. Štefá-
nikovi, najväčšej osobnosti Slovenska.  

Zaujímavú prednášku o prenasledovaní 
kresťanov mal p. Ján Fígeľ spojenú s pre-
zentáciou. So zážitkami sa podelil Viktor 
Sabo – kňaz v armáde a Petr Jašek – čes-
ký humanitárny pracovník porozprával 
vlastné skúsenosti prenasledovania za 
vieru z dvojročného pobytu v sudán-
skom väzení. V poobedňajšom progra-
me vystúpili taktiež spevokoly z rôznych 
cirkevných zborov. Prežili sme naozaj 
krásnu nedeľu, stretnutie s priateľmi, 
spev, básne, kázanie priniesli naším 
dušiam radosť a pokoj a odniesli sme si 
množstvo emócií a zážitkov. 

Dňa 30. júna 2019 v nedeľu pripra-
vujeme v našom cirkevnom zbore zbo-
rový deň, ktorý bude spojený s ukonče-
ním školského roka. Začneme o 10:00 
hod. Službami Božími v kostole, kde 
bude požehnanie detí a učiteľov. Ako 
hostí privítame priateľov z cirkevného 
zboru Diakovce, ktorí sa nám predstavia 
so svojím spevokolom. Hlavným kaza-
teľom bude biskup Západného dištrik-
tu Ján Hroboň, ktorý po prvýkrát zavíta 
medzi nás.  Po skončení Služieb Božích 
bude program pokračovať na farskom 
dvore, kde bude pre všetkých pripravené 
občerstvenie. V popoludňajšom progra-
me si vypočujeme duchovné slovo a du-
chovné piesne, pre deti budú pripravené 
rôzne atrakcie.  Tešíme sa na spoločné 
posedenie.

Mgr. Zuzana Smutná
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Pozvánka na Majstrovstvá 
Slovenska v nohejbale a tradí-
cia tohto športu v našej obci.

Poslednú júnovú sobotu /29.6.2019/ 
bude naša obec opäť miestom, kde sa 
uskutoční už 15. ročník Majstrovstiev 
Slovenskej republiky neregistrovaných 
hráčov v nohejbale trojíc. Radi by sme 
Vám milí čitatelia v nasledujúcich riad-
koch priblížili skutočnosť, že nohejbal  
v Dobrej Nive za uplynulé roky zapustil 
dostatočne hlboké  korene. Aj keď si uve-
domujeme, že tento šport sa v populari-
te nikdy nevyrovná futbalu či hokeju, ale 
tak ako každý šport poskytuje jeho akté-
rom veľa zážitkov, množstvo adrenalí-
nu, sladké pocity víťazstiev, ale i trpkosť 
prehier. To všetko k tomu patrí. Začiatky 
patria dvom zorganizovaným turnajom 
vo februári v roku 1988 a potom v marci 
v roku 1989. Tam hrali súčasní i bývalí 
futbalisti, ako napr. Štefan Krkoš, Miro-
slav Paprčka, Ján a Jaroslav Kucbelovci, 
Ján a Martin Kozelnický, Štefan Polc, 
Dušan Jančík, Ján štepanovic, Ján Slo-
siarik, Ján Niederland, Emil Šimko, Ján 
Žiga, Ján Dubovský, Ivan Hudák, Štefan 
Jerg. Tí stáli vtedy na stupňoch víťazov. 
A potom prišiel Silvester 1989 a vtedy sa 
začala tradícia Silvestrovských turnajov, 
ktorá trvá až doteraz, a tak posledného 
Silvestra roku 2018 bol v telocvični ZŠ 
odohraný už 30. ročník. V zimných me-
siacoch na prelome rokov 1996 a 1997 
sa odohral prvý ročník Zimnej nohej-
balovej ligy, ktorú sme „odkukali“ od 
Krupinčanov, kde v tom čase prebiehala 
Zimná futbalová liga . I naša nohejbalo-
vá liga dávala priestor zašportovať si aj 
v zime v telocvični. Hralo v nej  8 druž-
stiev, a všetky z našej obce. Víťazom 
tohto ročníka sa stalo Tornádo a ďalšie 
poradie bolo Kofola, Kapucíno, Pup-
káči, Riaditelia, Tučniaci, Paľovci 
a Mladé hviezdy. Časom  tak trochu 
amatérsky nohejbal bol vytlačený kva-
litnejšou a profesionálnejšou hrou mla-
dých chlapcov, ktorí túto hru trénovali 
pod vedením Milana Bella v Zvolene. 

Záujem o ligu sa zvýšil a napr. v sezóne 
2004/2005 ju hralo 16 družstiev, ktoré 
boli rozdelené do dvoch výkonnostných 
skupín. Víťazmi boli napr. Fialky, Babi-
ná, Žiar, Laro, Strojár ,Krupina, Kofola. 
No a posledné roky dominujú v súťaži 
hráči Sliaču. V rokoch 2003 a 2004 sme 
zorganizovali už na vybudovaných teni-
sových kurtoch  v školskom areáli Zák-
ladnej školy dva veľké turnaje o Pohár 
starostu obce Dobrá Niva, aby v roku 
2005 sa odohrali prvé Majstrovstvá 
Slovenskej republiky neregistrovaných 
hráčov v nohejbale trojíc. Za tie roky sa 
tu vystriedalo veľmi veľa družstiev z ce-
lého Slovenska. Od Bratislavy po Hu-
menné, či od Kysuckého Nového Mesta 
po Tornaľu. Ich účastníkmi boli aj druž-
stvá zastupujúce Dobrú Nivu s názvami 
Kofola, Panteri, Patrioti , či jednoducho 
Dobrá Niva. A hrali v nich J. Kristeľ, I. 
Kristeľ, R. Kyslý, Kucbeľ, P. Cibuľa, 
Chabada. Pravidelnými účastníčkami 
boli aj hráčky slovenského reprezentač-
ného družstva. Keďže sa nohejbalistom 
na Dobrej Nive páči, boli založené aj 
ďalšie dva turnaje, ktoré sa konajú v ter-

míne Obecnej zabíjačky či Poľovníckych 
špecialít. Počet zúčastnených družstiev 
sa pohybuje stále okolo čísla 10. Aj to 
dokazuje aktivitu nášho Nohejbalové-
ho klubu a jeho výboru, ktorý pracuje 
v zložení J. Kristeľ, Ján Slosiarik, Mi-
loš Kováč a Peter Bahna. Jeho činnosť 
by určite nebola taká bohatá, keby nás 
nepodporovala obec, jej poslanci a sa-
mozrejme všetci starostovia aj pani sta-
rostka, ktorí boli za uplynulých 30 rokov 
vo vedení obce. Výborné podmienky 
a športové ihriská v areáli Základnej 
školy nám umožnili v minulosti hrať aj 1. 
slovenskú nohejbalovú ligu. V súčasnej 
dobe hráme 2. slovenskú nohejbalovú 
ligu.  Na tomto mieste je potrebné pripo-
menúť aj  podporu sponzorov všetkých 
týchto podujatí. Bez ich pomoci či už 
materiálnej alebo finančnej by všetky tie 
turnaje a majstrovstvá nemali tú úroveň, 
ako majú doteraz. Im všetkým patrí za to 
naše poďakovanie.

                                                                     Ján Kristeľ
Mgr. Ján Slosiarik
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HISTORICKÉ OKIENKO
Zabudnutá vojna o slobodu

Po porážke v prvej svetovej vojne 
Rakúsko – Uhorsko zaniklo a utvorili 
sa nástupnícke štáty. Slovensko, ktoré 
celé ležalo v bývalom feudálnom Uhor-
sku sa začlenilo do novovzniknutej Čes-
koslovenskej republiky. Maďari bránili 
odtrhnutiu Slovenska od kráľovstva sv. 
Štefana.  Počas trvania uhorského krá-
ľovstva, Maďari napriek veľmi násilnej 
o bezohľadnej maďarizáci nikdy ne-
tvorili ani polovicu obyvateľstva. Podľa 
štatistiky z roku 1903 sa v našej čisto 
slovenskej obci s 1984 obyvateľmi hlá-
silo k Maďarom 63 dobronivcov!  Svo-
jou nadradenosťou voči iným národom 

žijúcim vo feudálnom Uhorsku si 
sami spôsobili, že po mierových ro-
kovaniach, po ich porážke v prvej 

svetovej vojne, im z územia bývalého 
starého Uhorska pripadla len jedna tre-
tina. S tým neboli spokojní a Slovensko 
chceli opäť násilne pripojiť k novému 
Maďarsku. Bývalé kráľovské vojsko, po 
vzore sovietskeho Ruska, premenovali 
na červenú boľševícku armádu. Novo 
vzniknuté Československo ešte úplne 
nerozmiestnilo svoje vojenské posád-
ky na území Slovenska, lebo čs. légie 
sa doposiaľ nevrátili zo zahraničia, kde 
bojovali za vznik svojej demokratickej 
republiky.

Maďarská boľševícka armáda začala  
útok na Slovensko 30. mája 1919. Na 

východnom Slovensku útočila v smere 
na Košice. Na západe z Parkanu (dnes 
Štúrovo) na Nové Zámky, zo Šiah na 
Levice, z Balassagyarmat cez Krupinu 
a zo Salgótarjánu cez Lučenec na Zvo-
len. Strategickým cieľom bolo rozdeliť 
územie Slovenka na dve časti a to obsa-
dením železničného uzla Vrútky. Po ich 
obsadení by bol znemožnený prísun čs. 
vojska, po jedinej železnici spájajúcej 
západ štátu, na slovenské bojiská. Hlav-
ným cieľom maďarskej červenej armády 
bolo jej spojenie so sovietskou červenou 
armádou.

Početne oveľa slabšie, nedostatoč-
ne vyzbrojené a vystrojené naše vojsko 
ustupovalo na celom fronte. Do Dob-
ronivej prišli boľševíci v piatok 6. júna. 
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V sobotu pokračovali v postupe na Zvo-
len. Na svätodušnú nedeľu vtrhli do de-
diny od Krupiny iné jednotky, zložené zo 
surových vandalov. Vyrabovali obe fary 
a úmyselne narobili veľký neporiadok, 
ako v chlieve. Hľadali evanjelického fa-
rára pansláva Jána Slávika. Najprudšie 
sa bojovalo medzi Babinou a Dobro-
nivou a pri Brezinách. Boľševíci odišli 
v utorok, ale v piatok 13.júna sa opäť 
vrátili a zase rabovali. V sobotu ich naše 
vojsko opäť vytlačilo z dediny. V noci asi 
24 boľševíkov s veľkým krikom a streľ-
bou prekvapilo našich unavených a 
spiacich asi 140 vojakov, ktorí bezhlavo 
ušli. Troch padlých čs. vojakov pochova-
li v rim. kat. cintoríne.

Po porážkach sa čs. vojsko postupne 
spamätalo. Dôležitá bola ofenzíva 2. čs. 
divízie v smere Kremnica – Sklené Tep-
lice a dobytie Banskej Štiavnice 10. júna 
1919. Zvíťazili sme 12.júna.1919 pri 
Hronskej Breznici. Obsadením Hron-
skej Breznice bolo zamedzené maďar-
skému postupu, s využitím železnice, 
na Kremnicu a Vrútky. Pri Badíne pred 
Banskou Bystricou naše vojsko 11.júna 
1919 zastavilo postup nepriateľa a 13.
jún.1919 sme dobyli Zvolen. Nazdávam 
sa, že dobronivskí chlapi poznali bojovú 
situáciu na fronte. Poradili sa a vyslali 
do Zvolena spojku, s úlohou pomôcť  pri 
oslobodzovaní Dobronivej. 

Kombinovaný peší pluk III. pod 
velením majora Jana Cypru dostal 
14.júna1919 rozkaz postúpiť po zotme-
ní na smer Zvolen - Dobronivá – Krupi-
na – Hontianske Nemce. Jeden prápor 
postupoval cez hory západne od dediny 
a druhý prápor východne. Tretí prápor 
vyčkával v zálohe. Oba prápory vyrazili 

15.júna 1919 o druhej hodine ráno do 
útoku. Spojili sa južne od Dobronivej, 
ktorú nepozorovane obkľúčili a prekva-
pili Maďarov. Pod vedením spojky sa 
dostali cez Studničný jarok na Ring, aby 
zmiatli obsluhu strojnej pušky umiest-
nenej na veži rim. kat. kostola  predstie-
rajúc boj, vydávali hlasné povely: Elöre! 
a Napřed, hoši! Vojakom dobronivci sta-
točne pomáhali a to puškami, sekerami, 
vidlami a aj skalami. Nielen chlapi ale aj 
ženy. Boľševíkov hnali cez Horný koniec 
a Bariny na Svätú Annu, smerom na Ba-
binú. Šiesti boľševíci, ktorí nestihli ujsť 
ležia v  „konskom“ cintoríne. Po skonče-
ní bojov uvítali obyvatelia osloboditeľov 
a postarali sa o skromné občerstvenie, 

chlieb, maslo a syr.  Na ich 
ponúkanie „ nak sa páči“ 
si aj po rokoch spomínali 
Česi, ktorí tu bojovali.

Vojna o Slovensko sa 
skončila 24.6.1919 dohod-
nutím prímeria a Maďari 
ustúpili z nášho územia za 
demarkačnú líniu. Podpí-
saním Trianonskej zmluvy 
Maďarsko prvýkrát uznalo 
hranice Slovenka! Dátum 
podpisu tejto zmluvy si pa-
mätajú všetci Maďari. Ak 
tento dátum nevieme, tak 
čo nevidieť nám ho veľmi 
hlasno, pripomenú!

Maďari po vzniku 
Československa stačili 
z Kremnickej mincovne 
odviesť strojné zariadenie 
a vzácnu zbierku staro-
dávnych mincí. Z Banskej 
Štiavnice Banskú akadé-
miu. Z medeného hámra 
z Banskej Bystrici mede-
né ingoty. Ešte predtým 
pri príležitosti „ Milenia“ 

si „požičali a zabudli vrátiť“ umelecké 
poklady zo Slovenska, ako napr. oltárny 
obraz z dobronivského kostola. 

Na spomienku zastavenia postu-
pu maďarských boľševíkov odhalili pri 
Badíne 27. 10. 1935  pomník padlým 
s nápisom „Pamiatke bojovníkov za 
oslobodenie Slovenska.“ Na pomníku 
bolo päť tabuliek s názvami vojenských 
jednotiek, ktoré tu bojovali. Slávnostný 
príhovor predniesol Juraj Slávik. Tento 
pomník bol po nástupe komunistického 
režimu v roku 1948 odstránený. Dnes je 
tam len provizórna informačná tabuľa.

Ján Polc

Pomník pri Badíne 1935 Miesto kde stál pomník
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PRÍSPEVKÝ ČITATEĽOV
Fľaša /glosa/

Som len obyčajná plastová fľaša. 
Občas transparentná, zelená, modrá, 
niekedy aj do červena, ale nie od han-
by. Vážim len pár dekagramov a tová-
reň ma pracne vyrobila, aby som slú-
žila vám, ľuďom. Pijete zo mňa, aby 
som vám uspokojila životnú potrebu, 
smäd. Ty človek,vyberáš si ma v ob-
chode podľa obsahu, značky nápoja 
na mojej etikete a iste aj mojej sympa-
tie, farby, ceny. Pracne ma odnesieš, 

či odvezieš domov, a keď ma dopiješ, 
potom ma odhodíš na lúke, v  horách, 
pri potoku, ceste. Poskáčeš po mne 
a to ma veľmi bolí, prejdú po mne 
autá, traktory. V noci je mi tam smut-
no pod hviezdami, je tam tma, chlad, 
zima, chodí popri mne zver, a toho sa 
bojím. Tak ako aj ty človek máš prianie 
byť reinkarnovaný v budúci lepší život 
hore, tak aj ja tužim sa zrecyklovať 
a služiť ti v inej podobe ďalej, človek. 
Nenechávaj ma preto v prírode, ale 

znes ma do kontajnera v dedine k mo-
jim kamarátkam, veď plnú ťažkú ma 
ďaleko podnesieš a prázdnu ľahkú ne-
dokážeš?! V prírode budem takto ležať 
nepovšimnutá veľa rokov, môj mate-
riál je odolný, tak si nami neznečisťuj 
svoje životné prostredie. Uvažuj!!! 
A nebuď lenivý pohnúť kostrou a zoh-
núť sa po mňa. A upozorni aj svojich 
okoloidúcich. Si jediný rozmýšľajúci 
a zároveň rozprávajúci tvor na Zemi.

JK

OZNAMY

POZVÁNKY

Podporte prosím hlasom projekt
Regionálna výchova – zachovanie tkania v Dobrej Nive

V rámci regionálnej výchovy a zachovania tradícií v našej obci by sme radi obohatili vyučovanie deťom a mláde-
ži našej ZŠ s MŠ zakúpením krosien (prídavné zariadenia, nite, bavlnky...). Praktické ukážky, samotnú tvorbu, 
zachovávanie toho, čo s hrdosťou nosia – kroj. V našej obci sa upustilo od tkania, avšak ešte žijú nositelia tradí-
cií – staré a prastaré mamy, ktoré by nám mohli pomôcť pri obnove a zachovávaní tohto remesla.

Hlasovanie verejnosti prebieha do 30. júna 2019

Projekt a aktuálny stav hlasovania nájdete: 
http://www.gestopremesto.sk/hlasovanie/zvolen/5354

Mgr. Marián Mlynárik, farár rímskokatolíckeho cirkvi Dobrá Niva,
Vás pozýva na Božie požehnanie všetkých dopravných prostriedkov,
ktoré sa bude konať v nedeľu 23. júna 2019 o 17.00 hod. na letisku

v Dobrej Nive.

Pozývame Vás na XV. ročník Medzinárodných majstrovstiev Slovenskej republiky v trojdopadovom nohejbale 
trojíc, ktoré sa budú konať 29. júna 2019 od 8.00 hod. v tenisovom areáli základnej školy v Dobrej Nive. 

Účasť prisľúbili mnohé známe nohejbalové mená a družstvá zo SR a ČR. Príďte povzbudiť hráčov k lepším 
výkonom a zabaviť sa. O dobrú náladu a občerstvenie bude postarané. 

Evanjelická cirkev augsburského vyznania na Slovensku Dobrá Niva, Vás všetkých pozýva na Zborový deň, 
spojený s ukončením školského roka, ktorý sa bude konať v nedeľu 30. júna 2019.

O 10.00 hod. sa budú konať Služby Božie v evanjelickom kostole v Dobrej Nive s požehnaním detí a učite-
ľov. Hlavným kazateľom bude biskup Západného dištriktu Ján Hroboň. Po skončení Služieb Božích bude 

program pokračovať na farskom dvore, kde bude pre všetkých pripravené občerstvenie, vystúpenie spevo-
kolu z CZ Diakovce a pre deti budú pripravené športové aktivity.

Klub dôchodcov a organizácia Slovenského zväzu telesne postihnutých v Dobrej Nive pozýva svojich členov 
i  záujemcov na jednodňový tematický  zájazd do Slovenského národného múzea v Martine.

Zájazd sa uskutoční v stredu  26. júna 2019. Odchod je o 7.00 hod. spred Požiarnej zbrojnice v Dobrej Nive.
Doprava pre členov je 5,- eur, pre nečlenov 7,- eur.

Záujemcovia sa môžu prihlásiť a zaplatiť za dopravu u členky výboru KD  p. Zuzany Kozelnickej , ul. Slobody, 
Dobrá Niva, tel. 538 24 84 .

Štatistika obyvateľstva v obci Dobrá Niva:

Máj 2019 
Prihlásení na trvalý pobyt: 4     Odhlásení z trvalého pobytu: 8
Počet narodených detí: 3     Počet zomretých: 1

ŠTATISTIKA 
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